
IZ HRVATSKOGA ŠUMARSKOG DRUŠTVA

ZAPISNIK

3. sjednice Upravnog odbora HŠD-a održane
11. travnja 2003. godine u Zagrebu

Nazočni: mr. sc. Vladimir Bogati, Davor Butorac,
dipl. ing., Damir Delač, dipl. ing., mr. sc. Josip Dundo-
vić, Ivan Đukić, dipl. ing., Ivan Duvnjak, dipl. ing., dr.
sc. Joso Gračan, Ilija Gregorović, dipl. ing., Željka Ba-
kran, dipl. ing. (umjesto Dražena Husaka, dipl. ing.),
Zvonko Kranjc, dipl. ing., prof. dr. sc. Slavko Matić,
Boris Miler, dipl. ing., mr. sc. Ivan Pentek, prof. dr. sc.
Branimir Prpić, Zvonko Rožić, dipl. ing., Mario Stipe-
tić, dipl. ing., Dalibor Tomljanović, dipl. ing., dr. sc.
Vlado Topić, Stjepan Vidaković, dipl. ing. (umjesto
Berislava Vinaja, dipl. ing.), Oliver Vlainić, dipl. ing.,
Ivan Tarnaj, dipl. ing., predsjednik NO, Josip Knepr,
dipl. ing., član NO, Hranislav Jakovac, dipl. ing. i Vlat-
ka Antonić.

Otsutni - ispričani: mr. sc. Branko Belčić, prof. dr.
sc. Ivica Grbac, Herbert Krauthacker, dipl. ing., Ivan
Matasin, dipl. ing., prof. dr. sc. Joso Vukelić i Đurđica
List, dipl. ing., članica NO.

Nakon što je predsjednik HŠD-a S . M a t i ć pozdra-
vio sve nazočne zahvalivši im se na odazivu, usvojen
je ovaj

D n e v n i r e d :
1. Ovjerovljenje Zapisnika 2. sjednice Upravnog od-

bora.
2. Obavijesti.
3. Aktualna problematika.
4. Prihvaćanje izvješća o radu i poslovanju HŠD-a u

2002. godini.
a) Izvješće Povjerenstva za popis imovine.
b) Izvješće o radu i izvršenju financijskog plana za

2002. godinu.
c) Šumarski list i ostale publikacije.
d) Izvješće Nadzornog odbora.
e) Rasprava po izvješćima i zaključci.

5. Financijski plan za 2003. godinu, eventualne izmje-
ne i dopune.

6. Dani hrvatskoga šumarstva i pripreme za 107. redo-
vitu skupštinu HŠD-a.

7. Pokretanje rada Sekcija HŠD-a.
8. Hrvatski šumarski dom - uređenje i održavanje, po-

slovni prostor.
9. Razno.

Ad 1. Zapisnik 2. sjednice Upravnog odbora HŠD-a
prihvaćen je jednogalasno bez primjedbi.

Ad 2. Tajnik HŠD-a H. J a k o v a c izvijestio je o
aktivnostima i značajnim događanjima za šumarstvo
između dvije sjednice UO:

a) Na zamolbu Ministarstva poljoprivrede i šumar-
stva da se dostave prijedlozi za predstavnike HŠD-a i
Akademije šumarskih znanosti (AŠZ) u novom Povje-
renstvu za izradu Zakona o šumama, od AŠZ predložen
je predsjednik Slavko M a t i ć , a od HŠD-a dopred-
sjednik Josip D u n d o v i ć .

b) Imamo novi tekst Hrvatskoga nacionalnog stan-
darda za FSC certificiranje šuma, sa svim primjedbama
koje su sa raznih zainteresiranih strana upućene na prvi
tekst ovoga dokumenta. Naravno, i HŠD središnjica,
kao i neki ogranci HŠD-a, dalo je svoje primjedbe. Što
je od svega usvojeno vidjet će se na idućoj sjednici Po-
vjerensta, o čemu će nas izvijestiti Branimir P r p i ć ,
član našeg UO u odnosnom Povjerenstvu.

c) U Šumarskome listu 1-2/2003. objavili smo pis-
mo upućeno 23. siječnja ministrima poljoprivrede i šu-
marstva, gospodinu Božidaru P a n k r e t i ć u te mini-
stru zaštite okoliša i prostornog uređenja gospodinu
Boži K o v a č e v i ć u , tražeći sastanak po pitanju odno-
sa šumarstva i zaštite prirode i okoliša. Cilj je locirati
probleme, uvažiti stručne podloge i usuglasiti gledišta i
kompetencije, kako bi zajednički kvalitetno odgovorili
zadaći. Ne dobivši nikakav odgovor, šumarska struka
(HŠD, AŠZ, Šumarski fakultet i Šumarski institut) je
12. ožujka uputila Ovoreno pismo Predsjedniku RH
gospodinu Stjepanu M e s i ć u , Predsjedniku Hrvat-
skog sabora gospodinu Zlatku T o m č i ć u , Predsjedni-
ku Vlade RH gospodinu Ivici R a č a n u i odnosnim
ministrima, naznačivši probleme i tražeći posredova-
nje Vlade RH s ciljem pokretanja aktivne zaštite priro-
de i okoliša. Putem HINE (uz popratni dopis i preslike
obaju pisama te letka u svezi sa Zakonom o zaštiti pri-
rode, o čemu je riječ u točci 3. dnevnoga reda), obavje-
šteni su i mediji, o čemu svjedoči primjerice napis u
Večernjem listu od četvrtka 27. ožujka 2003. god. No,
za sada, a prošlo je mjesec dana, odgovora ni dogovora
još nema.

d) 28. veljače 2003. god. u organizaciji Gradskog
ureda za poljoprivredu i šumarstvo, Šumarskog fakul-
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teta i domaćina Hrvatskoga šumarskog društva, održa-
no je uspješno Savjetovanje i predstavljanje Studije o
gospodarenju privatnim šumama pod naslovom "Sta-
nje i perspektiva razvoja privatnih šuma na području
Grada Zagreba".

e) U NN br. 30 od 27. veljače objavljen je Nacional-
ni program RH za pridruživanje EU. Tražeći u njemu
pod zadaćama Ministarstva poljoprivrede i šumarstva,
nalazimo zaštitu bilja, sjeme, vinogradarstvo, ribars-
tvo, dok o šumarstvu ne nalazimo ni riječi. Da li to zna-
či da je kao i obično zaboravljeno i l i je ono već uskla-
đeno s propisima EU?

f) Također zainteresirane informiramo, da je u NN
br. 37 od 12. ožujka objavljen Program aktivnosti po-
sebnih mjera zaštite od požara od interesa za RH u
2003. godini.

g) Po pitanju priznanja - spomen obilježja zaslužnim
članovima HŠD-a, nakon isteka roka do kojega su
ogranci HŠD-a zamoljeni uputiti svoje prijedloge, od-
nosno do danas, pristigli su prijedlozi iz samo četiri
ogranka (Gospić, Karlovac, Požega i Virovitica). Stoga
očekujemo čim prije prijedloge ostalih ogranaka. Napo-
minjemo, da smo u dopisu zamolili ogranke da na svom
području evidintiraju postojeća obilježja i daju prijedlo-
ge za nova. Ako smo se dogovorili i jednoglasno zaklju-
čili da je to naša moralna obveza, idemo onda tu zadaću
i obaviti, i odužiti se makar i ovako skromno onima ko-
jih više nema među nama, a koji su svojim stručnim,
poneki i raznovrsnim radom promicali našu struku.

h) Prošli četvrtak 10. travnja, HŠD ogranak Karlo-
vac održao je svoj prvi "šumarski četvrtak" u svojim
prostorijama, koje je dobio na korištenje od UŠ po-
družnice Karlovac. Dvije prostorije, koje su uredili
sami članovi ogranka, opremivši ih i s priručnom bib-
liotekom, bit će mjesto sastanaka članstva, predavanja,
izložbi i sl. te poticaj za još veću aktivnost.

Ad 3. a) Kao što smo već spomenuli, Vlada je upu-
tila u saborsku proceduru Zakon o zaštiti prirode. HŠD
i Hrvatske šume uputili su na njega primjedbe, no pre-
ma dostupnom nam tekstu one nisu uvažene. Stoga je
HŠD u ime cjelokupnog hrvatskoga šumarstva uputilo
saborskim zastupnicima i medijima koji prate rad Hr-
vatskoga sabora, putem pripremljenog letka glavne
primjedbe na odnosni Zakon, ističući kako bi on "u ne-
kim svojim odredbama, ako se ne izmjene, mogao ima-
ti nesagledive posljedice za funkcioniranje cjelokup-
nog ekosustava. Riječ je o odredbama i područjima
gdje se šumarstvo i zaštita prirode uzajamno isprepleću
i gdje, pokazala je europska praksa, jedni bez drugih ne
mogu. U svom najvećem dijelu tradicija aktivne zaštite
prirode u Hrvatskoj vezana je uz dvjestogodišnju orga-
niziranu aktivnost šumarske znanosti i struke". U letku
je skrenuta pozornost ponajprije na preširok Zakon
(311 članaka) s previše detalja umjesto temeljnih od-

rednica. On se postavlja iznad svih zakona, dokidajući
mnoge odredbe drugih posebnih zakona. Hrvatsko šu-
marstvo nastalo iz potrebe i s ciljem očuvanja i zaštite
šuma, držeći se neprekidno osnovnog načela, potraj-
nog gospodarenja, danas otkrivenog "održiveg razvo-
ja", što je rezultiralo s današnjim stanjem od 95 % pri-
rodnih šuma, ne može prihvatiti zaključak Zakona,
kako je u djelatnosti šumarstva daleko naglašenija gos-
podarska komponenta iskorišćivanja u odnosu na pro-
vođenje mjera zaštite. Naglasili smo, između ostaloga:
znanstveno-stručnu opravdanost zabrane gospodarske
uporabe prirodnih dobara u nacionalnom parku, uz is-
tovremenu sanitarnu sječu, koja bi se šumarima spoči-
tavala kada bi oni gospodarili tim prostorom. Ne proti-
veći se toj sanitarnoj sječi, nego upravo zagovarajući
aktivnu zaštitu, vraćamo se na pitanje, zašto je onda
nestručnjacima dano upravljati zaštićenim područjem
gdje je temeljni fenomen šuma? U svezi s time, nužno
bi bilo prije donošenja novog Zakona analizirati stanje
i dosadašnje rezultate na ostvarenju ključnih ciljeva
svih zaštićenih objekata prirode, od njihovog proglaše-
nja do danas. Sporno je i poništavanje prostornog plana
za nacionalne parkove i parkove prirode koji donosi
Hrvatski sabor s "planom upravljanja", koji donosi sa-
ma javna ustanova, a što znači "ja donosim, ja nadzi-
rem"! Ako Nacionalna strategija zaštite okoliša odre-
đuje tri cilja: gospodarski napredak, socijalni boljitak i
cjelovitu zaštitu prirode, onda sve aktivnosti moraju
biti usmjerene na usklađivanje gospodarskih očekiva-
nja s društvenim, kulturnim i ekološkim izazovima.

Zahvaljujući zastupniku Hrvatskoga sabora iz šu-
marskih redova gospodinu Marijanu M a r š i ć u , ovaj
letak stigao je na klupe svih zastupnika i u sobu novi-
nara (uz Otvoreno pismo u privitku), a njegovim dogo-
vorom s predsjednikom Saborskog odbora za zaštitu
okoliša gospodinom Zlatkom K r a m a r i ć e m , omo-
gućena nam je nazočnost na sjednici tog Odbora, kada
je upriličeno predočavanje Zakona i rasprava. Sjedni-
ca Saborskog odbora održana je 2. travnja 2003. god., a
njoj su od strane HŠD-a nazočili Tomislav S t a r č e v i ć
i Hranislav J a k o v a c . Nakon što je dr. Ivan Marti-
nić, pomoćnik ministra u Ministarstvu zaštite okoliša
i prostornog uređenja predstavio Zakon, u raspravi su
se članovi Odbora kritički osvrnuli na predloženi Za-
kon, između ostalog dajući i primjedbe naznačene u na-
šem letku. Nakon dvosatne oštre rasprave stekli smo
utisak da ovakav Zakon neće ići na prvo čitanje, jer je i
zaključak bio organizirati širu multidisciplinarnu ras-
pravu radi usuglašavanja Zakona.

b) Na prošloj sjednici Upravnog odbora raspravljali
smo o Inženjerskoj komori i šumarskom odjelu unutar
nje, odnosno o samostalnoj Šumarskoj komori. Zadu-
žili smo našeg dopredsjednika da kao doministar pora-
di na tome u našem Ministarstvu, te da stupi u kontakt s
Ministarstvom gospodarstva koje je bilo nositelj pro-
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jekta Inženjerske komore. Da ne ponavljamo, uvodno
o ovom problemu imamo zapisano u Zapisniku 2. sjed-
nice UO, točka 2 e), pa iskazujemo samo nove spozna-
je. Prema zaduženju doministra, načelnik u Ministar-
stvu gosp. I. I š t o k zainteresiravši se za ovu proble-
matiku došao je do primjerka prijedloga Zakona o po-
ljoprivrednoj komori (ne poljoprivredno-šumarskoj!),
koji je sačinjen u našem Ministarstvu poljoprivrede i
šumarstva, a o kojemu šumari nisu ništa znali niti su
konzultirani u njegovoj pripremi. U prijedlogu ne da
nema posebnih strukovnih razreda a) za poljoprivredu,
b) za šumarstvo (kao što je to bilo u prijedlogu Zakona
o inženjerskim komorama, koji je izradilo Ministarstvo
gospodarstva, gdje je između ostalih izdvojen i Stru-
kovni razred za šumarstvo), nego se šumarstvo spomi-
nje, i to samo ponekad, u istom kontekstu kao vinogra-
darstvo, ribnjačarstvo i sl., kao da je to dio poljoprivre-
de. Stoga je bilo u prethodnoj rečenici bolje reći "sači-
njen u njihovom Ministarstvu ...", jer je to još jedna
potvrda nekorektnog odnosa prema šumarstvu u od-
nosnom Ministarstvu, koja ponovo potencira pitanje
kuda bi (i da li bi nekome) trebalo pripadati šumarstvo?

Nakon rasprave, zaključeno je da šumarstvo mora
imati svoju Šumarsku komoru, samostalnu ili u okviru
jedinstvene Inženjerske komore kao Strukovni razred
za šumarstvo, ako je intencija jedna zajednička Inže-
njerska komora, gledajući povezivanje i članstvo u Eu-
ropskoj inženjerskoj komori, o čemu se već razgovara.
Za pripremu materijala glede Zakona i Statuta Šumar-
ske komore ( i l i razreda), izabrano je Povjerenstvo u
sastavu: Josip D u n d o v i ć , Hranislav J a k o v a c , An-
drija B o g n e r , Ivan I š t o k , Jasenka V i z e n t a n e r i
Ivan G a l j e r .

c) Od Ministarstva poljoprivrede i šumarstva dobili
smo dopis s potpisom pomoćnika ministra prof. dr. sc.
Ivice G r b c a , i dogovorenu na sastanku MCPFE-a na
ekspertnoj razini 12 - do 14. veljače 2003., konačnu
verziju teksta Bečke deklaracije sa sastanka na vrhu o
vitalnim šumama - Europske šume, zajedničke koristi,
zajedničke odgovornosti, s molbom da do 17. travnja
damo svoje mišljenje prije konačne odluke, jer će na-
kon potpisivanja ovih dokumenata trebati preuzeti i
obvezu izvršenja. Radi se zapravo o 5 rezolucija: Beč-
ka rezolucija br. l - Jačanje zajedničkih djelovanja za
održivo gospodarenje u Europi kroz međusektorsku
suradnju i nacinalne programe šumarstva; Bečka rezo-
lucija br. 2 - Jačanje gospodarske vitalnosti održivog
gospodarenja šumama u Europi; Bečka rezolucija br.
3 - Očuvanje i jačanje socijalnih i kulturnih dimenzija
održivog gospodarenja šumama u Europi; Bečka rezo-
lucija br. 4 - Zaštita i povećanje biološke raznolikosti
šuma u Europi i Bečka rezolucija br. 5 - Promjena kli-
me i održivo gospodarenje šumama u Europi.

Nakon što su odnosne rezolucije prethodno razmo-
trene, sugerirano je i prihvaćeno uputiti Ministarstvu

mišljenje da su one prihvatljive za šumarstvo, posebice
ako budu izvršavane i tumačene na način da se hrvat-
sko šumarstvo i do sada pridržavalo u njima propisanih
načela, u nekim odrednicama i strože od ovdje traže-
nih, ali mu se to najčešće ne priznaje.

Ad 4. a) Ovo izvješće uključeno je u Izvješće Nad-
zornog odbora

b) Izvješće o radu i financijskom poslovanju
HŠD-a za 2002. godinu

Prema Programu rada HŠD-a za 2002. god., usvoje-
nom na 10. sjednici Upravnog odbora, održanoj 15. stu-
denoga 2001. god. u Brezovici (UŠ podružnica Sisak),
već 30. siječnja 2002. bilježimo značajniju aktivnost.
Toga dana organiziran je u dvorani Hrvatskoga šu-
marskog društva Okrugli stol na temu "Koja su stručna,
odgovorna i javna određenja hrvatskih šumara o strate-
giji šumarstva, restrukturiranju "Hrvatskih šuma" i no-
vom Zakonu o šumama". Uvodne priloge, raspravu i za-
ključke , prikazali smo detaljno u Šumarskom listu br.
1-2/2002., str. 88-89 i 3-4/2002., str. 191-202.

O ovim temama raspravljano je i na 11. sjednici
Upravnog odbora, održanoj 22. ožujka 2002. u Zagrebu,
kao i na skupovima po ograncima. Pored toga tema ras-
prava bila je izrada nacrta Hrvatskoga nacionalnog stan-
darda za FSC certificiranje šuma. Uz dostavu prijedloga
i primjedbi, višekratno je upućena stručna kritika vodi-
teljici projekta na nacrt Standarda, a posebice Ministar-
stvu na sastav i stručnu razinu Povjerenstva. U prvim
mjesecima godine značajno je zabilježiti sudjelovanje
ekipe HŠD-a na 34. EFNS (Europskom šumarskom
nordijskom skijaškom natjecanju - biatlonu) u Austriji,
te na 9. susretu šumara Alpe-Adria, također u Austriji, o
čemu također postoji zapis u Šumarskome listu.

Na 106. redovitoj skupštini HŠD-a, održanoj 20.
lipnja 2002. god u okviru Dana hrvatskoga šumarstva,
pored izvješća o radu u četvorogodišnjem mandatu
Upravnog i Nadzornog odbora i izbora novih članova
tijela udruge, održana je i tematska rasprava na za šu-
marstvo aktualne teme, kao što su gospodarenje privat-
nim šumama i korištenje bio-mase u energetske svrhe.
Uvod u raspravu bili su poticajna izlaganja:
1. Pomoć Zemaljske gospodarske komore za poljopri-

vredu i šumarstvo Štajerske privatnim šumovlasni-
cima (predavač je bio dipl. ing. Helmut Spitzer, vo-
ditelj Šumarskog odjela).

2. Korištenje biomase kao energetskog izvora (preda-
vač je bio Dr. Horst Jauschnegg, dipl. ing., voditelj
referade za energetiku).
Istoga dana u večernjim satima, u prostorijama Hr-

vatskoga šumarskog društva predstavljene su dvije
knjige naših članova:

Zbirka pripovjedaka "Divlje sjeme", autora šuma-
ra-književnika Milana Krmpotića, dipl. ing. šum. i
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Imenik drveća i grmlja, knjiga autora prof. dr. sc. Želj-
ka Borzana.

Detaljno o svemu tome i m a m o izvješće u Šumar-
skome listu 5-6/2002., str. 337-352 i 7-8/2002., str.
409-412.

U srpnju su članovi HŠD-a posjetili međunarodnu
šumarsku izložbu "Interforst 2002" (strojevi, alati, in-
formatička oprema, programi, stručna literatura i dr.).
Iz više ogranaka, putujući u šest autobusa izložbi je na-
zočilo preko 300 članova HŠD-a.

Tijekom cijele godine HŠD kao jedna od članica
"Dravske lige" sudjelovalo je u nizu akcija usmjerenih
na očuvanje ekosustava porječja rijeka Drave, Save i
Dunava. Posebice se to odnosi na porječje rijeke Dra-
ve, koje ugrožavaju energetika sa svojim programom
hidrelektrana (trenutno Novo Virje), vodoprivreda re-
gulacijom korita rijeke i građevinarstvo nelegalnim ko-
panjem i odvoženjem šljunka. Najznačajniji skup na
kojem smo aktivno sudjelovali bili su "III međunarod-
ni dani Drave", Koprivnica 26-28. rujna 2002.

U istom mjesecu članovi HŠD-a, središnjica i
ogranci Delnice i Buzet, uz pomoć kolega iz UŠ po-
družnica Požega i NP Risnjak, postavili su šumarski
štand na III međunarodnom sajmu u Trstu, 19-23. ruj-
na 2002. god. "Dani poljoprivrede, ribolova i šumar-
stva". Ovu manifestaciju otvorio je talijanski ministar
poljoprivrede i šumarstva, koji je u obilasku sajma po-
sjetio i hrvatski šumarski štand. U programu je bilo na-
značeno, da će svečanom otvaranju i stručnoj raspravi
nazočiti slovenski i hrvatski ministar. Zapazili srno da
je slovenski predstavnik ministarstva bio nazočan, a
zašto hrvatskog nije bilo nije nam poznato. "Dan Hr-
vatske " na ovom sajmu bio je 20. rujna.

U nekoliko navrata tijekom jeseni raspravljalo se o
aktualnim temama za šumarstvo, posebice na 1. sjednici
novog Upravnog odbora, održanoj 15. listopada 2002.
god. i na 2. sjednici Upravnog odbora, održanoj 19.
prosinca 2002.god, o čemu je detaljno izvješćeno u za-
pisnicima 1. sjednice objavljenom u Šumarskom listu
11-12/2002., str. 660-664 i 2. sjednice objavljenom u
Šumarskom listu 1-2/2003., str. 86-93. Pored rasprave o
konačnom izvješću glede restrukturiranja Hrvatskih
šuma d.o.o., certificiranja šuma, strategija i Zakona o
šumama, posebnim smatramo istaknuti problem osniva-
nja Šumarske komore i polaganja državni ispita, što je
naznačeno u točci 2 e) zapisnika 2. sjednice. Za šumar-
sku struku ovo su svakim danom sve aktualnija pitanja.

U Vinkovcima je 8. i 9. suđenoga u organizaciji
HAZU - Centra za znanstveni rad Vinkovci, Akademi-
je šumarskih znanosti, Šumarskog fakulteta, Šumar-
skog instituta, Hrvatskih šuma, UŠ podružnica Vin-
kovci i HŠD-a, održan znanstveni skup "Retrospektiva
i perspektiva gospodarenja šumama hrasta lužnjaka s
naglaskom na Spačvu ".

Uredništvo Šumarskoga lista i Tajništvo brinulo se
da naše znanstveno-stručno i staleško glasilo redovito
izlazi, pa je tako na već spomenutoj 2. sjednici UO
HŠD-a održanoj 19. prosinca izvješćeno, da je br. 11-
12/2002. tiskan i dostavljen pretplatnicima (detaljnije
izvješće u odnosnom Zapisniku pod točkom 8.)

Mnogobrojne manje aktivnosti tijekom godine uz re-
doviti posao, nije ni moguće a ni potrebno detaljnije na-
voditi, one su naprosto dio tog redovitog posla i l i se s
njime isprepleću. Naravno, tu treba posebno spomenuti
poslove na održavanju dugotrajne imovine HŠD-a, no
da se ne ponavljamo, o tome ćemo u financijskom dijelu
izvješća.

Gledajući izvršenje finacijskog plana za 2002. go-
dinu zajedno s ograncima, vidimo da su prihodi (ostva-
reni s indeksom 104,30) i troškovi (ostvareni s indek-
som 101,81) uravnoteženi, te da je ostvaren višak pri-
hoda od 63.529,91 kn, a odnosi se na neutrošene člana-
rine u ograncima (l 9). U strukturi prihoda samo je pri-
hod od zakupnina ostvaren s indeksom ispod 100
(92,79), no ako znamo daje zakupnina za prosinac pla-
ćena početkom nove godine, onda je i tu plan ostvaren.
Nešto veći od planiranih, prihodi od prodaje i pretplate
Šumarskog lista rezultat su uplate dugovanja iz 2001.
god. Veće ostvarenje prihoda od dotacija (indeks
136,68), tumačimo našim opreznim planiranjem, jer
nije moguće prognozirati koliko će Ministarstvo zna-
nosti i tehnologije u pojedinoj godini izdvojiti za pot-
pore znanstvenim časopisima. Glede prihoda od člana-
rina i naknada (indeks 116,89) i plan i ostvarenje ovisi
o ograncima. Analizirajući prihode i troškove Šumar-
skog lista, prihodi od pretplate i prodaje te dotacije Mi-
nistarstva znanosti i tehnologije, nisu dostatni za pokri-
će troškova, pa je iz drugih izvora potrebno pokriti tu
razliku (ove godine 112.024,14 kn).

Što se tiče strukture troškova, indeksi se kod glav-
nih troškova kreću blizu 100. Izuzetak su troškovi re-
prezentacije, a odnose se na ekskurzije i ugošćavanje
ekskurzija ogranaka HŠD-a (stavka IV 12.) i ostalih
troškova ekskurzija (prijevoz, smještaj i sl. - stavka V
15.). Ove dvije stavke su također stvar procjene plana i
ostvarenja prihoda ogranaka, jer uzimajući samo sredi-
šnjicu ti indeksi su 96,23 odnosno 89,96. Za razumjeti
je, da je je teško udruzi unaprijed računati na siguran
prihod, pa je radi toga i opravdan određeni oprez, a isto
tako iz nekog, vjerovatno opravdanog razloga, prebaci-
vanje odnosne aktivnosti na iduću godinu rezultira ve-
ćim ostvarenjem prihoda u tekućoj godini. Stavka II 4.
usluge održavanja, uvjetno rečeno iskazuje podbačaj u
ostvarenju (indeks 64,24) i kada bi tako bilo, morala bi
se odraziti na višak prihoda. No, kako smo tijekom ove
godine uspjeli s Institutom za međunarodne odnose,
posredstvom Ministarstva znanosti i tehnologije, skla-
panjem novog Ugovora o zakupu poslovnog prostora
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osigurati od l. siječnja 2002. god. potpuno (a ne kao do
sada djelomično) i redovito plaćanje zakupa, višak pri-
hoda iz ovog naslova i ušteda preusmjerenjem radova
na planiranoj stavci usluga održavanja, omogućila nam
je oročenje 500.000 kn. Time smo, uz planirana sred-
stva usluga održavanja za 2003. god., osigurali financi-
ranje uređenja fasade i to ne samo u estetskom smislu,
nego što je važnije u zaštitnom, kako zgrade tako i pro-
laznika uz zgradu, jer smo posebice ove zime imali ne-
koliko slučajeva otpadanja dijelova vijenca i žbuke.
Kada već govorimo o zakupcima poslovnog prostora,
za dio duga (64.681,27 EUR) iz prošlih godina koji se
odnosi na IMO, a koji je ostao nakon prebijanja dugo-
vanja i priznanja njihovih ulaganja u poslovni prostor,
prema dogovoru očekujemo, također posredstvom Mi-
nistarstva znanosti i tehnologije, potpisivanje sporazu-
ma o vraćanju duga u nekoliko rata. Glede Fakulteta
kemijskog inženjerstva i tehnologije, korisnik poslov-
nog prostora utužen je za dug i iseljenje. Što se pak tiče
obrazloženja glede utroška 256.945,05 kn za usluge
održavanja, taksativno navodimo najznačajnije: uređe-

nje podrumskog dijela ostava i kotlovnice 27.411,30 kn
(građevinski radovi 23.637,30 kn, vodoinstalacije
2.780,00 kn i elektroinstalacije 994,00 kn), izmjena ci-
jevi i izrada šahtova glavne kanalizacije u dvorištu
12.354,00 kn, izrada projektne dokumentacije za kli-
matizaciju dijela zgrade koji koriste Hrvatske šume
d.o.o. (elektroinstalacija i klima uređaja) 15.450,00 kn,
građevinski radovi na podrumskom zapadnom dvoriš-
nom dijelu fasade zgrade 53.142,00 kn, izmjena dotra-
jalih te izrada i ugradnja novih prozora i vrata na istom
dijelu zgrade 61.490,00 kn, obvezno ispitivanje (svake
dvije godine) elektro i plinskih instalacija i uređaja
2.850,00 kn, zamjena pumpe centralnog grijanja te iz-
rada i ugradnja zaštitnih rešetki ventilacije podrumske
dvorane 7.108,00 kn i stručni nadzor ovlaštenog arhi-
tekta za sve radove 9.300,00 kn. Ostatak u iznosu od
67.979,73 kn, odnosi se na mnoštvo sitnih troškova po-
pravaka i redovitog održavanja zgrade.

Dugotrajna imovina povećana je i stavljena u upo-
trebu nabavkom novih osnovnih sredstava u iznosu od
50.452,97 kn.

Izvršenje financijskog plana HŠD-a s ograncima od 1. siječnja do 31. prosinca 2002. godine.
A Fond redovite djelatnosti

Tek. broj

A

1.

2.
3.
4.
5.

B

I
1.
2.

II
3.
4.
5.
6.
7.

III
8.
9.

IV
10.
1 1 .
12.

S A D R Ž A J

PRIHODI

Prihodi od prodaje i pretplate na Šumarski
list, separata i oglasa
Prihodi od dotacija
Prihodi od zakupnina
Ostali prihodi
Prihodi od članarina i naknada
UKUPNI PRIHODI

TROŠKOVI

MATERIJALNI TROŠKOVI
Potrošeni materijal za redovitu djelatnost
Potrošena energija

TROŠKOVI USLUGA
Prijevozne usluge
Usluge održavanja
Intelektualne i osobne usluge
Komunalne usluge
Grafičke usluge (Šumarski list i dr.)

TROŠKOVI ZA ZAPOSLENE
Plaće, naknade, porezi, prirezi i doprinosi
Ostali izdaci za zaposlene

PLANIRANO

500.000,00
90.000,00

1.350.000,00
40.000,00

578.000,00
2.558.000,00

80.000,00
25.000,00

68.000,00
400.000,00

79.500,00
35.000,00

552.000,00

637.000,00
17.000,00

OSTVARENO

572.211,78
123.005,00

1.252.595,99
44.460,15

675.609,66
2.667.882,58

37.633,72
20.530,18

488,00
256.945,05

62.275,55
31.622,28

559.448,65

602.948,30
14.372,00

INDEKS

114,45
136,68
92.79

1 1 1 , 1 5
116,89
104,30

47,05
82,12

64,24
78,34
90,35

101,35

94,66
84,55

TROŠKOVI POSLOVANJA - NEMATERIJALNI
Dnevnice za služb. put. i put. troškovi
Troškovi vanjskih suradnika
Troškovi reprezentacije

41.000,00
15.000,00

175.000,00

39.791,06
17.106,85

315.678,02

97,06
114,05
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13.
14.

V
15.

16.
17.

Premije osiguranja
Bankovne usluge

OSTALI TROŠKOVI POSLOVANJA
Troškovi za stručno obrazovovanje,
savjetovanja i stručne ekskurzije
Troškovi za stručnu lit. i stručna glasila
Ostali nematerijalni troškovi
Porez na dodanu vrijednost
UKUPNO TROŠKOVI

PRIHODI
TROŠKOVI
VISAK PRIHODA

20.000.00
40.000,00

163.500,00

55.000,00
155.000,00

2.558.000,00

2.558.000,00
2.558.000,00

-

13.498,26
10.749,43

380.961,04

37.169,61
145.633,63
57.501,04

2.604.352,67

2.667.882,58
2.604.352.67

+63.529,91

67,50
26,88

67,59
93,95

101,81

104,30
101,81

-

c) Kako je prošla sjednica UO HŠD-a održana 19.
prosinca 2002. god., kada je već bio tiskan i posljednji
prošlogodišnji dvobroj (br. 11-12) Šumarskog lista,
detaljno izvješće o njemu imamo u Zapisniku 2. sjed-
nice UO, točka 8., pa ga stoga ne ponavljamo. Od dru-
gih publikacija predloženo je tiskati brošuru Kukci, ko-
risteći se već pripremljenim materijalima - zadnjim
stranicama (koricama) Šumarskoga lista, autora teksto-
va i fotografija doc. dr. Borisa H r a š o v c a . Radi zain-
teresiranosti i šumarske nastave i prakse, da se najed-
nom mjestu sakupe tako već pripremljeni materijali,
prihvaćeno je tiskati brošuru Kukci, i to po mogućnosti
u džepnom formatu. Također je ponovo predloženo tis-
kanje fotomonografije Silvae nostrae Croatiae, o čemu
se treba dogovoriti s Hrvatskim šumama d.o.o. putem
Povjerenstva za znanstveni rad.

d) Izvješće Nadzornog odbora Hrvatskoga šu-
marskog društva za 2002. godinu

Nadzorni odbor u sastavu:
Ivan Tarnaj, dipl. ing., predsjednik
Josip Knepr, dipl. ing., član
Đurđica List, dipl. ing., članica
sastao se dana 11. travnja 2003. godine i podnosi Iz-

vješće Upravnom odboru nakon pregleda materijalno-
financijske dokumentacije HŠD-a. Posebno je pregle-
dana dokumentacija ogranaka (19). HŠD vodi poslov-
ne knjige prema zahtjevima dvojnog sustava knjigo-
vodstva i primjenjuje Uredbu o računovodstvu nepro-
fitnih organizacija (udruga građana - pravna osoba os-
novana bez namjere stjecanja dobiti).

Obrada podataka u knjigovodstvu obavlja se pomo-
ću elektroničkog računala i takav unos podataka u
glavnu knjigu osigurava kronološki slijed i kontrolu
unosa podataka.

Računovodstvo se vodi na načelu fondovskog raču-
novodstva. Primjenjuje se računski plan kao neprofitna
organizacija A- Fond redovite djelatnosti. Nabava du-
gotrajne imovine evidentira se putem Fonda kapitalnih
projekata - B.

Prihodi i izdaci obračunskog razdoblja priznaju se
prema modificiranom računovodstvenom načelu nov-
čanog iskazivanja (najkasnije 20 dana nakon isteka
obračunskog razdoblja).

Vode se pomoćne knjige blagajne, osnovnih sred-
stava, ulaznih i izlaznih računa. Na temelju ispostavlje-
nih uplatnica i isplatnica vodi se blagajnički dnevnik.
Isplate, naknade, dnevnice i nagrade isplaćuju se do
dopuštenih svota kao primitci koji se ne smatraju pla-
ćom (N.N. 54/01 i 2/03). HŠD je u sustavu poreza na
dodanu vrijednost, koji se uredno obračunava i napla-
ćuje. Prema izmjeni članka l0a Zakona o PDV-u, uvo-
đenjem točke f. (N.N. 54/02) promet znanstvenostruč-
nih časopisa oporezuje se nultom stopom (%). Kako je
Šumarski list znanstveno-stručni časopis, prema ovoj
izmjeni Zakona od 1. lipnja 2000. godine ne obračuna-
va se porez na dodanu vrijednost. Ministarstvo znanos-
ti i tehnologije novčano podupire izdavanje znanstve-
nog časopisa "Šumarski list".

Povjerenstvo za popis imovine u sastavu: predsjed-
nik mr. sc. Mladen Stojković i članice Đ. Belić i A.
Žnidarec, obavilo je popis dugotrajne imovine, novca u
blagajni, potraživanja i obveza. Ispravak vrijednosti
dugotrajne imovine provodi se po prosječnim godiš-
njim stopama i za tu svotu ispravka umanjuje se i imo-
vina i izvori financiranja. Sitni inventar otpisuje se jed-
nokratno, neovisno od vijeka trajanja, i popisuje se kao
sitan inventar u uporabi. Popisne liste kao i popis du-
govanja i potraživanja za 2002. godinu nalaze se u pri-
logu Izvješća Povjerenstva kojega je prihvatio Nadzor-
ni odbor.

Iz redovitog poslovanja podmirene su i obveze ne-
naplaćenih a očekivanih prihoda PDV od strane zaku-
paca poslovnog prostora (Fakultet kemijskog inženjer-
stva i tehnologije) dijela kratkoročnih depozita i ovo-
godišnjeg dijela manjkova prihoda ogranaka, što je
umanjilo pozitivniji saldo.

Značajnim u 2002. god. ocjenjuje se potpisivanje
novog Ugovora o zakupu poslovnog prostora s Institu-
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tom za međunarodne odnose, i na temelju toga plaća-
nje zakupa u cijelom iznosu, a ne kao do sada djelo-
mično. Za očekivati je da će se uskoro poravnati i pre-

ostala dugovanja, kao i odnosi s Fakultetom kemijskog
inženjerstva i tehnologije koji je utužen za dugovanja i
iseljenje.

PRIHODI I TROŠKOVI ZA 2002. GODINU

PRIHODI
Prihodi od redovite djelatnosti
Ostali prihodi
Prihodi od Ministarstva znanosti i tehnologije

2.500.417,43 kn
44.460,15 kn

123.005,00 kn
Ukupno prihodi 2.667.882,58 kn

TROŠKOVI
Materijalni troškovi
Troškovi usluga
Troškovi za zaposlene
Nematerijalni troškovi

58.163,90 kn
910.779,53 kn
617.320,30 kn

1.018.088,94 kn
Ukupno troškovi 2.604.352,67 kn

Ukupno prihodi
Ukupno troškovi
Višak prihoda

2.667.882,58 kn
2.604.352,67 kn

63.529,91 kn

Na temelju materijalno financijske dokumentacije
te izvješća o izvršenju financijskog plana za 2002.
god., kao i izvješća o radu i financijskom poslovanju u
kojemu su obrazložene najznačajnije stavke, Nadzorni

odbor prihvatio je odnosna izvješća te predlaže Uprav-
nom odboru da prihvati izvješće o poslovanju HŠD-a
za 2002. godinu.

Nadzorni odbor:
Ivan Tarnaj, dipl. ing., predsjednik, v.r.

Josip Knepr, dipl. ing., član, v.r.
Đurđica List, dipl. ing., članica, v.r.

e) Nakon rasprave izvješća su jednoglasno prihva-
ćena.

Ad 5. Prema odluci UO na prošloj sjednici da se na-
kon naknadnih prijedloga (radi tada još nesigurnosti u
neke prihode, pa tako i troškove) središnjice i ogranaka
o eventualno većim prihodima i troškovima dopuni Pri-
jedlog financijskog plana, sada je sačinjen konačni
Prijedlog. On se u prihodima razlikuje u povećanju stav-
ke 4. Ostali prihodi, koja se povećava za 200 000 kn re-
fundiranjem od Hrvatskih šuma d.o.o., kao korisnika
poslovnog prostora, a za cjelodnevno čuvanje i nadzor
zaštitarske službe, te za 60 000 kn po Ugovoru s Grad-
skim uredom za poljoprivredu i šumarstvo glede obav-
ljene zadaće navedene pod Obavijesti, točka 2 d). Na-
ravno, po načelu neprofitne organizacije to se odrazilo i
na troškovima. Po prvoj stavci u cijelom iznosu u točci

II 6. Komunalne usluge, a po drugoj stavci I 2. Potroše-
na energija, II 7. Grafičke usluge, IV 11. Troškovi vanjs-
kih suradnika i IV 12. Troškovi reprezentacije. Glede
povećanja prihoda na prijedlog ogranaka, povećana je
stavka 5. Prihodi od članarina i naknada za 77 000 kn,
što je rezultiralo i povećanjem u stavkama troškova V
15. Troškovi za stručno obrazovanje, savjetovanja i
stručne ekskurzije za 50 000 kn i V 17. Ostali nemateri-
jalni troškovi za 27 000 kn.

Ovako sačinjen prijedlog jednoglasno je prihvaćen, a
time usvojen Financijski plan HŠD-a s ograncima za
2003. god. Na temelju prošlogodišnjeg poslovanja i
ovog financijskog plana, zaključuje se da nakon ove
sjednice, odnosno od 1. 5. 2003. god., pretplata za Šu-
marski list ostaje ista, autorski honorari za Šumarski list
također, osim za lektoriranje korigirano na 25,00 kn, ali
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za tiskanu stranicu, blagajnički maksimum 5 000 kn,
vrijednost boda za zaposlene bruto 22,00 kn, dok se za
jednokratno korišćenje dvorana, određuju nove cijene i
to za malu dvoranu 200 kn, veliku dvoranu 400 kn i ve-
liku dvoranu u podrumu 600 kn, plus grijanje u vrijeme
sezone grijanja i naravno plus PDV. Za Hrvatske šume
d.o.o. cijene za prve dvije dvorane ostaju iste, dok za
veliku dvoranu u podrumu cijena iznosi 400 kn. Glede
brošure Kukci, odobravaju se financijska sredstva za tis-
kanje, a tiskanje fotomonografije Silvae nostrae Croa-
tiae ovisi o raspoloživim sredstvima ZIR-a Hrvatskih
šuma d.o.o. Kako je već protekla četvrtina nove poslov-
ne godine, izvješćeno je, da je između ostalog, ostvaren
zaključak prošle sjednice UO i da je nabavljen automo-
bil Citroen Xsara za potrebe poslovanja HŠD-a. U nače-
lu, utrošci financijskih sredstava sukladni su prihvaće-
nom Programu rada, i o njima se, navodeći ih poimence,
redovito izvješćuju tijela HŠD-a.

Ad 6. Ovogodišnji Dani hrvatskoga šumarstva odr-
žat će se u Vinkovcima od 14. do 21. lipnja 2003. god.
Izabrana su radna tijela za organizaciju ove manifesta-
cije, jer ona ove godine, kao što znamo, uključuje i na-
tjecanje šumskih radnika na razini države, pa je slije-
dom toga održana i prva sjednica Priređivačkoga od-
bora. HŠD je pristupilo poslu glede izrade prijedloga
za promidžbeni plakat Dana hrvatskoga šumarstva, te
pozivnice, brošuru, diplome, zahvalnice i sl. Kolega
Ilija G r e g o r o v i ć , kao član ovog UO i predsjednik
HŠD-a ogranka Vinkovci, te zamjenik upravitelja UŠ-
podružnica Vinkovci i član Priređivačkog odbora, krat-
ko je izvijestio o predloženom Nacrtu programa Dana
hrvatskoga šumarstva. U subotu 14. lipnja predviđeno
je u parku Lenije, Vinkovci, testiranje borilišta i takmi-
čenje radnika UŠP Vinkovci, te takmičenje šumara te-
nisača na terenima Teniskog kluba Vinkovci. Za pone-
djeljak 16. lipnja planira se otvaranje izložbe Retro-
spektiva slikarske kolonije Rabra - 10 godina, u Gale-
riji Vinkovci, utorak 17. lipnja konferencija za novin-
stvo te predstavljanje: Eko-programa škole Josipa Lo-
vretića - Otok, Klonske sjemenske plantaže Petkovac,
Zaštićenog rezervata prirode "Lože" i zaštićenog
objekta Virovi, a u srijedu 18. lipnja u UŠP Našice po-
stavljanje spomen-ploče akademiku Mirku Vidako-
v i ć u u klonskoj sjemenskoj plantaži. Nakon državnog
praznika, za petak 20. lipnja u kinu "Mladost" u Župa-
nji, planirana je 107. redovita skupština Hrvatskoga šu-
marskog društva s početkom u 10, 30 sati i u njezinom
okviru Savjetovanje u 11,30 sati na temu "Uloga šu-
marstva u očuvanju i zaštiti pitkih voda", s tri poticajna
referata i raspravom te zaključcima. U popodnevnim
satima očekuje se dolazak natjecatelja, sastanci raznih
odbora koji će pratiti natjecanje, dok je u večernjim sa-
tima planirana u kazalištu Vinkovci Svečana akademi-
ja te u hotelu Admiral zajedničko druženje. Subota 21.
lipnja započinje svečanim otvaranjem natjecanja, sa-

mim natjecanjem radnika sjekača u parku Lenije i u
trapu na strelištu LU Vukovar te njihovim zatvaranjem
proglašenjem rezultata u predvečerje.

Ad 7. Na 101. redovitoj skupštini Hrvatskoga šu-
marskog društva, odlučeno je o osnivanju 9 (devet) stru-
čnih sekcija unutar HŠD-a (7. za uzgajanje šuma 2. za
ekologiju i zaštitu šuma 3. za iskorištavanje, mehani-
zaciju i šumsko građevinarstvo 4. za uređivanje šuma
5. za lovstvo 6. za primarnu preradu drva 7. za finalnu
obradu drva 8. za istraživanja, razvoj i planiranje,
organizaciju, poduzetništvo i zakonodavstvo 9. za mar-
keting, standarde, prodaju i informatiku). Pretpostav-
ljamo da zbog velikih poslovnih obveza članstva, una-
toč našem nastojanju, ovaj način djelovanja udruge
nije saživio. Na mnoge dokumente, zakone, pravilnike
i si., ovako specijalizirane grupe lakše bi kvalitetnije
odgovorile. To ne znači da su naše primjedbe i prijed-
lozi bili nekvalitetni, jer je uvijek traženo i korišteno
mišljenje specijalista, ali je i činjenica da više ljudi više
zna i pokriva veće područje. Sada, a vezano uz predmet
Šumarske komore, pokazao se interes za postojanje
ovakvih sekcija (npr. hortikultura kao dio sekcije za
uzgajanje šuma). Nakon rasprave zaključuje se djelo-
vanje sekcija, odnosno specijalističkih grupa, vezati uz
ustrojstvo Šumarske komore.

Ad 8. Već iz Izvješća o radu i poslovanju HŠD-a u
2002. god. te u Programu rada za 2003. god. (točka 14)
naznačeni su poslovi glede uređenja i održavanja zgra-
de HŠD-a (Hrvatski šumarski dom), a isto tako u Iz-
vješćuje naznačen odnos s korisnicima poslovnog pro-
stora, pa stoga to nije bilo potrebno ponavljati.

Ad 9. a) Na pitanje nekih ogranaka glede Suda časti
HŠD-a, čije ustrojstvo je predviđeno Statutom i ustro-
java se odlukom Skupštine, a nužan je kao arbitar
glede odluka Suda časti pojedinog ogranka,
predloženo je da se Sud časti HŠD-a ustroji na 107.
Skupštini HŠD-a.

b) Prema izvješću B. P r p i ć a "Dravska liga", a
time i HŠD koje je dostavilo neke podatke, reagirala je
(putem medija i letkom upućenim na odgovarajuće
adrese i javnosti) na ovih dana dobiveni Certifikat
HEP-a, kojim mu se priznaje poštivanje ekoloških na-
čela kod proizvodnje električne energije. Apsurdno je,
da je to uz veliku pompu i nažalost podršku medija,
proslavljeno na brani hidrocentrale Varaždin, koja je
dokazano katastrofalno utjecala na šume i općenito
okoliš odnosnog područja. Kako će to očito biti njima
dobar argument za planiranu hidrocentralu Novo Virje,
šumarska struka mora u svakoj prilici neupućenima
ukazivati na pravo stanje stvari. Trebalo bi reagirati na
vađenje šljunka i na odvoženje ispod brane u Dubravi,
jer se neprekidno snizuje razina podzemnih voda (u
Repašu se suši oko 7 000 m 3, a i u svim okolnim šuma-
ma zabilježeno je veliko sušenje). Treba se dogovoriti s
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HEP-om i vodoprivredom da nešto poduzmu, jer ovo
što sada rade vodi katastrofi. U 80 % vremena vodosta-
ji su suviše niski i ne poštuje se obećani minimum (ali
pravi a ne njihov).

c) J. D u n d o v i ć izvješćuje kako smo zamoljeni da
HŠD kao nevladina udruga predloži Hrvatske šume
d.o.o. za nagradu zaštite okoliša, koju godišnje daje
Ministarstvo zaštite okoliša i prostornog uređenja. Ne-
majući ništa protiv, dapače, HŠD će to učiniti s velikim
zadovoljstvom, no upitno je zašto takav prijedlog ne
daje naše Ministarstvo, koje bi trebalo znati da Hrvat-
ske šume d.o.o. tu nagradu zaista zaslužuju. HŠD pak,
radi nekorektnog odnosa prema šumarstvu i nesurad-
nje, nije ni zainteresirano za njihovu nagradu, tim više
što smo mišljenja kako je vjerojatno da je i Ministar-
stvo zaštite okoliša "kumovalo" Certifikatu HEP-a te
je i njihova zaštita okoliša upitna.

e) Prema izvješću J. D u n d o v i ć a , koji je 9. trav-
nja sudjelovao u Beču u organizaciji Saveznoga mini-

starstva za poljoprivredu, šumarstvo, zaštitu okoliša i
vodoprivredu na prezentaciji "Dijalog o austrijskim
šumama", predstavljen je program Bavarske i Švicar-
ske kao uzorak i smjernice po kojima će raditi austrij-
ski šumarski stručnjaci do 2005. god. Sugerira se HŠD
predložiti našem Ministarstvu da po sličnom programu
naši šumarski stručnjaci i znanstvenici učine to za hr-
vatske šume.

f) Šumarski institut Jastrebarsko kao suorganizator
19. Task Force sastanka po programu ICP Forests, koji
će se održati u Zagrebu od 24. do 28. svibnja 2003., za-
molio je za financijsku potporu organizacije toga među-
narodnog skupa. Kako je HŠD nevladina, neprofitna
udruga koja i sama traži financijske potpore, u načelu ih
ne može onda drugima davati, posebice ako odnosna
aktivnost nije u programu rada HŠD-a za tekuću godinu.
Stoga se zaključuje da HŠD u ovom slučaju može dati
samo stručno-znanstvenu potporu.

Zapisnik sastavio tajnik HŠD-a:
Hranislav Jakovac, dipl. ing., v.r.

Predsjednik HŠD-a:
Prof. dr. sc. Slavko Matić, v.r.
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